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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Kövér László
az Országgy űlés elnöke részére

	

Írásbeli kérdé s

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésről szóló 2012. évi

XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló

46/1994. (IX. 30.) OGY határozat 91 .§-ára írásbeli kérdést kívánok benyújtani Balog Zoltán

Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető Miniszter Úrhoz

„Rokkantak felülvizsgálata : minta mesében? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Meseország legújabb hírei szerint egyre több megváltozott munkaképességű személy kerül ki

abból az ellátórendszerbő l, ami korábban biztosította számukra, hogy egészségkárosodásuk szerin t

ellátást kapjanak . A 2011-ig fennálló rendszer egy több mint százéves múltra visszatekint ő
társadalombiztosítási logikára épült, amelyben a rokkantság, özvegység, baleset, árvaság biztosítása

is része az ellátásnak .
Meseországban azonban ma már nincs rokkantnyugdíj, se rokkantbiztosítás .

Sőt Pósfai Gábor, a Nemzeti Rehabilitációs és Szociális Hivatal főigazgatója az Országgyűlés

Foglalkoztatási és munkaügyi bizottság Rehabilitációs albizottságának legutóbbi ülésén azt mondta :

a felülvizsgálatok eddigi eredményei szerint húszezer korábbi rokkantat min ősítettek

munkaképesnek.
Van, akitől nem vették el az ellátást, csak újat állapítottak meg. Van, akinek a korábbi 62 ezer

forintos rokkantnyugdíjával szemben csak havi 27 ezer forintot kap . Van, aki a korábbi havi 86 ezer

forint helyett ma havi 27 ezer forintból kénytelen megélni . Egy sajtóban megjelent konkrét példa

szerint egy 55 éves combjánál amputált, korábban 34 évig kamionsofőrként dolgozó

férfit például állítása szerint az I . kategóriás rokkantság (ami a végleges állapotot jelentette) után a

felülvizsgálaton rehabilitációra alkalmasnak találták . Most havonta 47 700 forintot kap, és részt kell

vennie álláskeresésen, annak ellenére, hogy nem tud járni .

Hiába kap valaki rehabilitációs ellátást, mellette nem engedélyezett a keres őtevékenység . Így, ha

az érintett elvállal egy négyórás munkát, akkor ezzel párhuzamosan meg kell szüntetni a

rehabilitációs ellátását . Ez a rendszer nem teszi motiválttá az embereket abban, hogy munká t

vállaljanak. Mindez a feketemunka irányába vezet .



Ezzel egy időben a Kormány egy rendelettel megszüntette azoknak a munkahelyeknek a

támogatását idénre, ahol eddig megváltozott munkaképességűeket foglalkoztattak.
Korábban látogatást tettem a Nemzeti Rehabilitációs és Szociális Hivatalnál, ahol megismerte m

azt a berendezést, amelynek segítségével állítólagosan felülvizsgálják a rokkant embereket . Amit

láttam az egy 1991 . évi konstrukció szerint készült, 2006 óta van ott álló szimulátor volt . A

tájékoztatás szerint alapvetően oktatási célokra lehet azt a berendezést használni . Egy embernek a
képesség-felülvizsgálata 5-5,5 órát vesz igénybe . Az önök által meghatározott kétszázezre s

számmal kalkulálva, így a teljes felülvizsgálat több mint száz évet venne igénybe .
Akkor azt mondták, hogy folyamatban vannak a közbeszerzések, amelyekkel újabb gépeket fo g

beszerezni a Hivatal. Azóta sem hallottunk arról, hogy végülis gépek, bizottságok vagy embere k

döntenek beteg, egészségkárosodott, „normális” munkavégzésre képtelen emberek sorsáról ?
Tekintve, hogy Önök előre eldöntötték, hogy mennyit akarnak spórolni a rokkantrendszer

átalakításával, majd ehhez kidolgoztak egy új szabályrendszert, így kétséges, hogy a szakma i

mérlegelés előrébbvaló lenne mint a költségvetési szempontok az egyes emberekről való döntésnél.

Mindezek miatt az alábbi kérdésekre várom Miniszter Úr válaszát :
Kik döntenek a megváltozott munkaképességűek felülvizsgálatáról ?
Mindenesetben több tagú bizottság jelenlétében folyik a vizsgálat? Mi alapján hozzák meg a
végső döntést?
Eddig hány embertő l vették el az ellátását? Mi lesz ezekkel az emberekkel ?
Hogyan lehetséges az, hogy előre tudják, mennyit akarnak megtakarítani miközben azt ne m

tudhatják, hogy 200 ezer ember milyen egészségi állapotban van?
Alkalmaznak-e szimulátorokat vagy sem? Véget ért-e a közbeszerzés? M űködésbe álltak-e
már az új berendezések?

Várom megtisztelő válaszát !

Az egyes miniszterek, valamint a Miniszterelnökséget vezető államtitkár feladat- és
hatásköréről szóló 212/2010 . (VII. 1 .) Korm. rendelet 41 . § 1) pontja alapján Ön felel a szociál- é s
nyugdíjpolitikáért, ezért kérdezem Miniszter Urat .

Budapest, 2012. július 18 .
Tóth Csaba

(MSZP)
országgyűlési képviselő
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